

**MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY
FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS
Department of International Law**

Annotation to the master's thesis

INTERNATIONAL LEGAL PROTECTION OF COPYRIGHT

Lu Yao

Scientific supervisor:
Ananich Svetlana Mikhailovna
PhD, Associate Professor

Minsk, 2025

ANNOTATION

1. Structure and scope of the master's thesis : 52 p, 60 sources.

2. Keywords: COPYRIGHT, INTERNATIONAL COPYRIGHT PROTECTION, METHODS OF COPYRIGHT PROTECTION, FOREIGN ELEMENT IN COPYRIGHT.

3. The content of the work

Object of the study is legal relationships in the field of copyright

Subject of the study is the international treaties, domestic legislation, working papers of international organizations.

The aim of the thesis : is to analyze the current trends in copyright law supervision and provide theoretical basis and practical guidance for the optimization of the international copyright protection system.

Methods of research: are literature research method, case analysis method, comparative research method, empirical research method.

Results: The research results include clarifying the concept, object, subject and rights of copyright and analyzing its relationship with other intellectual property rights, sorting out the role and practice of international agreements and organizations in copyright protection, analyzing the legal application and protection methods and dispute cases of cross-border copyright, pointing out the challenges brought by digital technology and legal application and proposing strategies. The innovation lies in combining the research on the development of digital technology, analyzing new forms of infringement, and proposing measures for international cooperation and optimization of domestic laws.

Reliability of materials and results of the thesis: The materials used and the results of the thesis work are reliable. The work was done independently.

Recommendations for the use of the results: The results of the diploma work can be used to provide countries with legislation to improve domestic laws in accordance with international conventions, pay attention to protecting authors' rights and enhance public awareness. International cooperation should safeguard national interests, use organizational platforms to respond to new challenges and strengthen law enforcement. Dispute resolution must comply with private international law. Countries should strengthen administrative capacity and promote ADR. Platforms and the international community should also take action.

АННОТАЦИЯ

1. Структура и объем дипломной работы: Страниц 52, 60 источников.

2. Перечень ключевых слов : Авторское право, международная защита авторских прав, методы защиты авторских прав, иностранный элемент в авторском праве.

3. Содержание работы

Объектом исследования являются правовые отношения в области авторского права.

Предметом исследования являются международные договоры, внутреннее законодательство, рабочие документы международных организаций.

Цель дипломной работы : проанализировать современные тенденции в области надзора за соблюдением авторских прав и предоставить теоретические основы и практические рекомендации по оптимизации международной системы защиты авторских прав.

Методы исследования: являются метод исследования литературы, метод анализа случаев, метод сравнительного исследования, метод эмпирического исследования.

Результаты: В себя уточнение понятия, объекта, субъекта и прав авторского права и анализ его связи с другими правами интеллектуальной собственности, выяснение роли и практики международных соглашений и организаций в защите авторских прав, анализ юридического применения и методов защиты и спорных случаев трансграничного авторского права, указание проблем, вызванных цифровыми технологиями и юридическим применением, и предложение стратегий. Инновация заключается в объединении исследований по развитию цифровых технологий, анализе новых форм нарушения и предложении мер по международному сотрудничеству и оптимизации внутреннего законодательства.

Достоверность материалов и результатов диссертации: Использованные материалы и результаты дипломной работы являются достоверными. Работа выполнена самостоятельно.

Рекомендации по использованию результатов: _ Результаты дипломной работы могут быть использованы для предоставления странам законодательства для совершенствования внутренних законов в соответствии с международным и конвенциями, уделения внимания защите прав авторов и повышения осведомленности общественности. Международное сотрудничество должно защищать национальные интересы, использовать организационные платформы для реагирования на новые вызовы и укрепления правоприменения. Разрешение споров должно соответствовать международному частному праву. Страны должны укреплять административный потенциал и продвигать ADR. Платформы и международное сообщество также должны принимать меры.